
SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE 
 
 

Datum: 18 november 2022 

Aan de voorzitter van de raad 

Steller van de vragen: Jan-Willem van den Beukel en Wouter de Ruiter 

Politieke partij: CDA Lansingerland 

Onderwerp: Doorstart Koningsdag Bergschenhoek 

Het college wordt verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 

1. Is het college voortijdig geïnformeerd over het voornemen van Stichting Nationale 
Feestdagen Bergschenhoek (SNF) om de stichting volgens de geldende regelementen af 
te wikkelen?  

2. Is het college bekend met de consequentie hiervan, dat de stichting aangeeft dat het 
leukste dorpsfeest van Bergschenhoek, Koningsdag, nu geen organisator meer heeft? Wat 
vindt u daarvan? 

3. Wat heeft het college eraan gedaan om de Stichting te ondersteunen om beëindiging te 
voorkomen? 

4. Is het college bekend met (andere) maatschappelijke initiatieven om Koningsdag 
Bergschenhoek alsnog te organiseren? Hebben zij aan de gemeente ondersteuning 
gevraagd? Zo ja, bent u bereid die te bieden? 

5. SNF noemt geeft in zijn berichtgeving drie oorzaken voor de beëindiging van zijn 
activiteiten, te weten: 

a) verscherpte regels en eisen voor het organiseren van een evenement; 
b) het gebrek aan organiserende en uitvoerende handen; 
c) de rechten en plichten voor een stichting die zijn verzwaard sinds 2021. 

Kunt u aangeven welke regels en eisen er gelden voor het organiseren van Koningsdag en 
welke publieke belangen daarmee gediend zijn? Wat kan de gemeente doen om de 
moeite die het voldoen aan deze regels en eisen voor Oranjecomité ’s oplevert te 
verminderen? 

6. In 2017 heeft het Adviescollege Toetsing Regeldruk een sectorscan evenement en 
festivals uitgevoerd en aan zowel de VNG als het Rijk een advies uitgebracht voor het 
verminderen van de regeldruk daarvoor. Wat heeft de gemeente gedaan met de 
voorstellen uit dit advies voor het verminderen van regeldruk voor evenementen zoals 
Koningsdag? 

7. Is het college bereid om in de nieuwsbief en via andere kanalen vrijwilligers op te 
roepen om zich te melden bij bijvoorbeeld he Vrijwilligers Informatiepunt, zodat er 
alsnog een maatschappelijk initiatief ontstaat dat de organisatie van Koningsdag op zich 
neemt? Zo nee, waarom niet? 



Toelichting 
Koningsdag is een jaarlijks hoogtepunt in Bergschenhoek. Voor kinderen die er hun waar 
verkopen, voor verenigingen die er met hun stand staan om nieuwe leden te werven, voor 
dorpsgenoten om elkaar te ontmoeten en natuurlijk ook de verjaardag van onze Koning te 
vieren. Zodoende levert Koningsdag een grote bijdrage aan het gevoel van saamhorigheid en 
het woonplezier in Bergschenhoek. Dat willen we behouden en doorontwikkelen, zoals 
Koningsdag zich steeds ontwikkelt. Dat is rentmeesterschap: het creatief doorgeven wat van 
waarde is, aan volgende generaties. 
 
Al meer dan twee eeuwen, sinds de terugkeer van Willem I in Nederland, bestaan er in heel 
ons land Oranjecomité ‘s die festiviteiten organiseren rondom het Koningshuis. Dit is 
nadrukkelijk altijd een maatschappelijk initiatief geweest en dat zou het ook moeten 
blijven. Er bestaat maatschappelijk nog altijd veel waardering voor de viering van 
Koningsdag, al staat de werving van vrijwilligers onder druk en wordt er wel geklaagd over 
de huidige eisen en procedures die de organisatie Wij zijn ervan overtuigd dat met de 
nodige inzet en creativiteit er alsnog een initiatief kan worden gevonden dat Koningsdag, 
wellicht op een andere manier en schaal, in Bergschenhoek ook in 2023 kan doorzetten. 

 

Wijze van indienen van schriftelijke vragen: 
(art. 37, derde lid Reglement van orde van de raad). 


